
با روي كار آمدن علي صفري به عنوان ش��هردار 
قزوين، موضوع راه اندازي س��امانه اتوبوس هاي 
تندرو در ش��هر قزوين مطرح ش��د ام��ا از همان 
ابتدا موافق��ان و مخالفان زيادی داش��ت. اينكه 
ش��هر چند صد هزار نفري قزوين چقدر نيازمند 
بي آر تي اس��ت و اين خطوط اتوبوسرانی چقدر 
در ترافيک ش��هر تأثير دارد همچنان مورد بحث 
كارشناسان است. بسياري از مردم راه اندازي خط 
اتوبوس تندرو در مس��ير بدون ترافيک دانشگاه 
امام خميني تا فلكه سرداران را امري تبليغاتي و 
بي فايده دانسته و حتي برخي ديگر از كارشناسان 

آن را موجب كاهش عبور و م��رور مطلوب براي 
خودروها در اين مسير عنوان كردند. همه چيز به 
اينجا ختم نشد و اعضاي شوراي شهر هم هركدام 
نسبت به اين موضوع واكنش نشان داده و مخالفت 
خود را اعلام كردند.  سيده منيره قافله باشي عضو 
شوراي اسلامي شهر قزوين در اين خصوص عنوان 
كرد: با اجراي طرح بي آر تي مخالف هستند زيرا 
در محله خيابان امام خميني مسير مناسبي براي 
تردد وجود ن��دارد و راه اندازي ب��ي آر تي در آن 
موجب بروز مشكلاتي براي شهروندان مي شود. 
از ديگ��ر انتقادات ب��ه اين موض��وع، جمع آوري 

سرعت گير است. اين عضو شوراي شهر مي گويد: 
در خيابان نوروزيان چهار تقاطع ايجاد ش��ده كه 
اگر بي آر تي با هر س��رعتي در اين مسير حركت 
كند، تأثيري بر كاهش حجم ترافيک نداش��ته و 
ضمناً تضميني براي كاه��ش بار ترافيكي در اين 

حوزه وجود ندارد. 
   شوراي شهر به جمع مخالفان پيوست

مهدي عبدالرزاقي ديگر عضو ش��وراي شهر هم 
در اين خصوص مي گويد: اعضاي ش��وراي شهر 
بر اين باور هس��تند كه اجراي كام��ل طرح بي آر 
تي دست نيافتني بوده و طرحي كه بناست ناقص 

صورت گيرد، بهتر است اجرايي نش��ود.  وي كه 
براي نخستين بار در پارلمان شهري قزوين حضور 
دارد، مي افزايد: ابهاماتي ك��ه در خصوص پروژه 
سامانه اتوبوسراني اتوبوس تندرو در قزوين وجود 
دارد، هنوز مرتفع نش��ده و ضم��ن صحبتي كه با 
شهردار داش��تيم اين پروژه بناست فعلًا مسكوت 
بماند و مسئولان در خصوص اهميت اجراي آن به 
شوراي شهر توضيح دهند. اين عضو شوراي شهر 
معتقد است پهناي خيابان و همچنين ناقص بودن 
پروژه از جمله مسائلي اس��ت كه اجراي آن را ابتر 
باقي گذاشته است.  همچنين حكمت الله داودي 
رئيس شوراي ش��هر قزوين هم در اين خصوص 
گفت: شوراي شهر قزوين به جمع مخالفان طرح 
سامانه اتوبوسراني تندرو در قزوين پيوسته است.  
وي با بي��ان اينكه هيچ برنامه اي بدون پيوس��ت 
آينده نگري در قزوين وجود ندارد، اضافه مي  كند: 
اقدامات بدون پيوست هاي آينده نگري به خصوص 
پيوس��ت هاي فرهنگي و اجتماع��ي در مديريت 
شهري قزوين پذيرفته نيست و همچنين امكان 
بازنگري در طرح راه ان��دازي اتوبوس هاي تندرو 
در ش��هر قزوين هم وجود دارد. البته داوودي اين 
نكته را يادآور مي شود: طرح راه اندازي چهار خط 
اتوبوس تندرو و همچنين قطار ش��هري در شهر 
قزوين نيازمند بررسي است تا نيازسنجي مردم هم 

مورد ارزيابي قرار بگيرد. 
   لزوم كاهش ترافيك

 طبق اظهارات رانندگان ش��اغل در اتوبوسراني 
قزوين كم عرض بودن خيابان هاي شهر از جمله 
مهم ترين مس��ائلي اس��ت كه راه اندازي سامانه 

اتوبوس هاي تندرو را مختل مي كند.  
حسن عبادي از كارشناسان حمل و نقل و ترافيک 
ش��هرداري قزوين هم ب��ه »ج��وان« مي گويد: 
بي ترديد باي��د نياز م��ردم قزوي��ن و همچنين 
جمعي��ت آن مورد بررس��ي قرار بگي��رد چراكه 
اين ش��هر نيازهايي دارد كه با ش��هرهاي بزرگ 
و كلانش��هرهايي همانن��د اصفه��ان و تهران و 
همچنين تبريز متفاوت است. اگر بخواهيم گره 
از مشكلات ترافيكي قزوين برداريم، بهتر است با 
ايجاد طرح هاي خارق العاده بي آر تي كه با محدود 
كردن خيابان ها مواجه است، جلو رويم.  با توجه به 
صحبت هاي اخير اعضاي شوراي شهر و همچنين 
كارشناسان پروژه بي آر تي قزوين مسكوت مانده و 

اجراي آن منوط به بررسي هاي بيشتر است.

استان اردبيل از نظر قابليت هاي طبيعي، فرهنگي 
و تاريخي از مهم ترين استان های ايران است. اداره 
كل ميراث فرهنگي و صنايع دستي و گردشگري 
مأموريت سنگين تري را دراين حوزه دارد و بايد به 
طور همزمان اين قابليت ها را براي توسعه اقتصاد 
گردش��گري فعال و از اين پتانسيل براي حفاظت 
منابع طبيعي اس��تفاده كرد تا در اس��تان اردبيل 
شاهد تخريب سرمايه ها نباش��يم.  چندين سال 
اس��ت وضعيت اقتصادي دولت دچار محدوديت 
شده ولي با تمام اين محدوديت ها مجموعه فعاليت 
و برنامه هاي ميراث فرهنگي در استان طراحي و 
اجرا شده است. اين اداره كل در ميان دستگاه هاي 
اجرايي اس��تان خود را به رتبه اول ارتقا داده است 
و امسال نيز در جشنواره ش��هيد رجايي اداره كل 
ميراث فرهنگي اس��تان اردبيل در تمام آيتم هاي 

قابل ارزيابي در ميان دس��تگاه هاي اجرايي رتبه 
اول را كسب كرد و نش��ان داد كه اين اداره كل در 
انجام وظايف خود خيلي جدي عم��ل كرده تا به 

برنامه هاي مورد نظر دست يابند.  
همچنين اداره كل ميراث فرهنگي استان اردبيل 
در بين استان هاي كشور در مقياس ملي بهترين 
دس��تگاه اجرايي كش��ور ش��د. وقتي اين چنين 
پتانس��يل برنامه ريزي و اجرا در دس��ت اين اداره 
اس��ت جايگاه اين اداره در برنامه دولت در سطح 
بالاتري ارزيابي مي شود و انتظار مي رود رتبه و مقام 
ممتاز را در سطح كشور حفظ كند، اميدواريم در 
سال 97 نيز اين برنامه ها تكرار شود. در اين ميان 
موضوع گردشگري زمستاني هم مورد توجه قرار 
گرفته اس��ت.   مدير كل ميراث فرهنگي اس��تان 
اردبيل با توجه ب��ه اينكه اردبي��ل ظرفيت بالاي 

گردش��گري زمس��تاني را دارد به »جوان« گفت: 
»هدف مي��راث فرهنگي در صنعت گردش��گري 
از نظر فصلي و جغرافيايي توس��عه س��فر در تمام 
مناطق شمال و جنوب اس��تان است. با قرار دادن 
تأسيسات در تمام مناطق استان بايد تلاش كنيم 
تا توسعه متوازن در استان ايجاد شود.«  وي افزود: 
»اردبيل اصلي ترين قابليت ها را در فصل زمستان 
دارد. در فص��ل زمس��تان اردبيل ب��ا فعاليت هاي 
ورزشي و تفريحي از بيشترين قابليت ها برخوردار 
اس��ت. در مناطق جنوبي مانند خليج  فارس براي 
اينكه بتوانند ظرفيت گردش��گري زمس��تاني را 
فراهم كنند به صورت مصنوعي فضاهاي زمستاني 
ايجاد مي كنند، ميلياردها هزينه مي كنند تا اقليم 
زمس��تاني آلپ را در منطقه خود ايج��اد كنند تا 
براي مس��افرهاي مربوط به ورزش هاي زمستاني 

اسكي و فعاليت هاي مربوطه را فراهم كنند.« كريم 
حاجي زاده با اش��اره به نعمت هاي طبيعي استان 
افزود: » ارتفاع ما از آب هاي آزاد جهاني و توپوگرافي 
كاملًا كوهس��تاني به اصطلاح مستعد ورزش هاي 
مربوط به كوهستان اس��ت. اقليم سرد و پربارش، 
طولاني ترين زمس��تان و آب و هواي س��رد باعث 
مي شود روي اين پتانسيل ها برنامه ريزي كنيم.«  
مدير كل ميراث فرهنگي اس��تان اردبيل تصريح 
كرد: »سياست گردش��گري زمستاني استاني اين 
است تا سرمايه گذاران را تشويق كنند تا در حوزه 
زيرساخت هاي گردشگري زمستاني سرمايه گذاري 
كنند و معاونت سرمايه گذاري بخش هايي را كه نياز 
به تأسيسات زمستاني دارد شناسايي كرده است. 
اولويت اهداي تسهيلات كم بهره و پرارزش بانكي را 

روي تأسيسات زمستاني متمركز كرده ايم.«
   اردبيل پايلوت بالقوه ورزش هاي زمستاني 
 س��ازمان ورزش و جوان��ان رويدادهاي رس��مي 
ورزش هاي زمستاني را طراحي كرده و كوهنوردي، 
اسكي و فعاليت هاي ماجراجويانه را كه با شرايط 
اقليمي ما مناسب باشد انجام مي دهند و اينها باعث 
مي ش��ود قابليت هاي ما در وض��ع موجود معرفي 
شود تا در سرمايه گذارها انگيزه اي ايجاد شود كه 
روي اين پتانسيل ها سرمايه گذاري كنند. در آينده 
نزديک تأسيسات را در مقياس بين المللي تجهيز 
خواهند كرد.  حاجي زاده افزود: »اس��تان اردبيل 
اين پتانسيل را دارد كه بتواند پايلوت ورزش هاي 
زمستاني بين المللي شود. هدف گذاري روي اين 
مسئله انجام مي شود و رويدادهاي ملي برنامه ريزي 
شده اس��ت و امسال دو تا مس��ابقه ملي اسكي در 
استان اجرا مي شود و همزمان كوهنوردي حرفه اي 
زمستاني نيز برگزار مي شود و مسابقات مختلف و 
مرتبط با ورزش هاي ماجراجويانه بعد اينكه قطعي 
شد مطرح شده و اعلام مي گردد.« وي با اشاره به 
رقابت با اس��تان هاي همجوار در جذب گردشگر 
زمستاني گفت: »در رابطه با فعاليت هاي زمستاني 
اس��تان اردبيل، آذربايجان ش��رقي با ق��رار دادن 
پيست اسكي سهند تقريباً تنها مركز ورزش هاي 
زمستاني همجوار اس��ت كه يكي از مجموعه هاي 
فعال مي باشد ولي قابليت طبيعي استان اردبيل 
را ندارد. اردبي��ل با ارتفاع بيش��تر و پايداري برف 
زياد قابليت طبيعي بيش��تري از س��هند دارد و با 
تنوع فضاها چش��م انداز زيباتر و بديع تري دارد.« 
مدير كل ميراث فرهنگي استان اردبيل يادآور شد: 
»تنوع فضاها باعث شده كه شهرستان هاي خلخال 
و مشگين شهر نيز جزو مركز ورزش هاي زمستاني 
قرار گيرند ولي هنوز تأسيسات در آن شهرها قرار 
داده نشده ولي به صورت ضمني اين فعاليت ها در 

اين شهرها وجود دارد.«

 پرداخت 265 ميليارد تومان 
تسهيلات اشتغال پايدار در اردبيل 

سرپرس�ت معاونت هماهنگ�ي امور اقتص�ادي و توس�عه منابع 
اس�تانداري اردبيل از پرداخ�ت ۲۶۵ ميليارد تومان تس�هيلات 
اش�تغال پاي�دار ب�راي توس�عه اش�تغال در اس�تان خب�ر داد. 
بهمن حسين زاده گفت: ايجاد اش��تغال پايدار در حال حاضر در سطح 
استان اردبيل يكي از مهم ترين و ضروري ترين اقداماتي است كه بايد 
در رديف امور اولوي��ت دار قرار بگيرد كه در اي��ن زمينه توجه به حوزه 
مشاغل خانگي اهميت بسزا دارد و در ادامه توجه به اشتغال پايدار در 
سطح استان اردبيل در نظر گرفته شده تا 220 ميليارد ريال اعتبار به 
متقاضيان راه اندازي مشاغل خانگي تس��هيلات پرداخت شود.  وي با 
اشاره به اينكه تا به اكنون فقط 30 ميليارد ريال از اين ميزان پرداخت 
ش��ده، افزود: مابقي اين تس��هيلات لنگ تصويب بودجه 97 اس��تان 
مي باش��د كه به محض ارائه مصوب در اين زمينه نس��بت به پرداخت 
الباقي تسهيلات نيز اقدام خواهيم كرد.  سرپرست معاونت هماهنگي 
امور اقتصادي و توس��عه منابع اس��تانداري اردبيل ادام��ه دارد: 190 
ميليارد ريال باقي مانده از مجموع تسهيلات مشاغل خانگي در استان 
اردبيل براي مشاغل مختلف خانگي اختصاص مي يابد كه نياز است تا 
متقاضيان تا زمان معين نسبت به دريافت اين تسهيلات اقدام كنند كه 
بعد از تصويب بودجه سال آينده اين ميزان تسهيلات نيز به صورت تمام 
و كمال پرداخت مي شود.  حسين زاده با اشاره به اينكه بايد موانع ارائه 
تسهيلات بررسي و مرتفع شود، گفت: ايجاد اشتغال پايدار براي جوانان 
جوياي كار جزو اهداف دولت است و بايد رفع موانع در ارائه تسهيلات 
يارانه اي در اولويت بانک ها و دستگاه ها قرار گيرد تا به بدين صورت در 

راستاي ايجاد اشتغال پايدار بتوان گام هاي مؤثرتري برداشت. 

 وجود  200 واحد توليدي  راكد 
در شهرك هاي صنعتي قزوين

مديرعامل شركت شهرك هاي صنعتي اس�تان قزوين از استقرار 
بالغ بر ۲00 واحد تولي�دي بهره بردار راكد در ش�هرك ها و نواحي 

صنعتي استان خبر داد. 
حميدرضا خانپور در حاشيه بازديد از شركت هاي نيمه فعال و راكد در شهرك 
صنعتي ليا ضمن تأكيد بر راه اندازي اين واحدها گفت: بيشترين مشكلات 
واحدهاي صنعتي بدهكاري به بانک هاي عامل، اختلاف ش��ركا، مباحث 
بيمه، ماليات و نقدينگي و بازار فروش است كه ضمن تبادل نظر با مديران 
عامل واحدها براي حل مش��كلات خود به بانک هاي عامل و دستگاه هاي 
خدمات رسان ارجاع ش��دند.  وي افزود: تحقق اقتصاد مقاومتي به معناي 
واقعي در بين واحدهاي توليدي مس��تقر در شهرك هاي صنعتي استان 
ملموس بوده به طوري كه در 9 ماهه گذشته 33 واحد توليدي بهره بردار 
راكد با اشتغال 294 نفر در شهرك ها و نواحي صنعتي استان با همكاري 
كارگروه رفع موانع توليد و پيگيري هاي اين ش��ركت و همكاري ش��بكه 

بانک هاي عامل و دستگاه هاي خدمت رسان به چرخه توليد بازگشتند.

بي آر تي؛ طرحي تبليغاتي يا راهكاري براي كاهش ترافيك قزوين

 اردبيل مقصد گردشگري زمستاني ايران می شود

مديريت شهري ناقص صداي شهروندان قزوين را درآورد

ورود سالانه 8 ميليون نفر به استان اردبيل، لزوم خروج استان از گردشگري تك فصلي را ضرورت بخشيده است

 پرداخت 220 ميليارد ريال 
تسهيلات مشاغل خانگي در اردبيل 

مديركل تع�اون، كار و رفاه اجتماعي اس�تان اردبي�ل از پرداخت 
۲۲0 ميليارد ريال سهم استان از تسهيلات مشاغل خانگي توسط 

بانك هاي عامل خبر داد. 
قاسم رحيمي گفت: سهم استان اردبيل از تسهيلات مشاغل خانگي 220 
ميليارد ريال است كه مبلغ 170 ميليارد ريال از آن توسط بانک صادرات 
و 50 ميليارد ريال توس��ط بانک ملي پرداخت خواهد شد.  وي افزود: 
مجموع ارزش طرح هاي ارسالي به بانک ملي براي پرداخت تسهيلات 
50 ميليارد ريال است كه از كل مبلغ تسهيلات، نزديک به 30 ميليارد 
ريال پرداخت شده است و با توجه به فرصت باقي مانده تا پايان سال انتظار 
مي رود مابقي تسهيلات جذب و پرداخت شود.  رحيمي تصريح كرد: در 
خصوص بانک صادرات با توجه به عدم تأمين اين اعتبار از سوي اين بانک 
براي اعطاي تسهيلات به دستور استاندار اردبيل مقرر شده بود كه 25 
درصد مبلغ 170 ميليارد ريال تسهيلات پرداخت شود كه براساس اعلام 
بانک صادرات اين امر به تصويب هيئت رئيسه بانک رسيده و تسهيلات به 
متقاضيان پرداخت خواهد شد.  رحيمي گفت: بانک هاي عامل با توجه به 
فرصت محدود 40 روزه دريافت تسهيلات انتظار مي رود تا نسبت به روند 

تسريع و تسهيل سازي اعطاي تسهيلات اقدام كنند.

بهره برداري از فاز يك پروژه پاياب گيلارلو 
مدير جهاد كشاورزي شهرستان گرمي از پيشرفت فيزيكي 9۵ درصدي 
فاز يك پروژه پاياب گيلارلو و رسيدن به مرحله بهره برداري خبر داد. 
عظيم احمدي گفت: در راستاي تحقق اهداف اقتصاد مقاومتي و دستيابي 
به توليد بالا ب��ا حداقل آب مصرفي و اس��تفاده بهين��ه از منابع آبي اين 
شهرستان توجه ويژه اي به اجراي پروژه هاي آب و خاك در اين شهرستان 
شده است.  وي افزود: يكي از اين طرح هاي مهم مربوط به پروژه پاياب سد 
گيلارلو است كه با اتمام فاز نخست اين طرح بيش از 400 هكتار از اراضي 
ديم آن به ش��يوه هاي نوين آبياري باراني مجهز خواهد شد.  مدير جهاد 
كشاورزي شهرستان گرمي تصريح كرد: فاز يک پروژه پاياب گيلارلو در 
سطح 400 هكتار پيشرفت فيزيكي بالاي 95 درصدي دارد و فاز 2 پاياب 
كه قرار است در سطح 230 هكتار اجرا شود با سرعت عمل و تلاش بي وقفه 
پيمانكار، پيشرفت فيزيكي قابل توجهي داش��ته، به طوري كه عمليات 
اجرايي بيش از 140 هكتار از مجموع پروژه فاز 2 به اتمام رسيده و مابقي 

هم با جديت و سرعت كار قابل قبول و ملموس در حال اجرا مي باشد.

 تبديل روستاهاي الموت 
به الگوي گردشگري كشور 

مدي�ركل دفت�ر ام�ور روس�تايي اس�تانداري قزوي�ن از اجراي 
م�دل توس�عه گردش�گري در روس�تاهاي الموت و ت�لاش براي 
تبدي�ل اين روس�تاها ب�ه الگوي گردش�گري كش�ور خب�ر داد. 
كريم حبيبي انبوهي گف��ت: براي اولي��ن بار در برنامه هاي توس��عه 
روستايي 1/5 ميليارد دلار از محل صندوق توسعه ملي معادل 6 هزار 
ميليارد تومان با سود 6 تا 10 درصد براي توسعه روستا اختصاص يافته 

كه مي تواند چهره روستاهاي كشور را متحول كند. 
وي افزود: اين تسهيلات به عنوان س��رمايه در گردش و ثابت و اجراي 
طرح هاي اشتغال و اقتصادي به روس��تايياني كه در طرح ها مشاركت 
كنند، پرداخت مي شود.   مديركل دفتر امور روستايي استانداري قزوين 
ادامه داد: پنج برنامه توسعه در كش��ور اجرا شده اما هنوز نتوانسته ايم 
توسعه روس��تايي را محقق كنيم و جمعيت روس��تايي كه در گذشته 
70 درصد و شهرها 30 درصد بودند امروز برعكس و حتي كمتر شده 
و به 25 درصد جمعيت روس��تايي رسيده است.  وي افزود: خرد شدن 
اراضي روس��تايي، تغيير در مديريت روس��تا، بي توجهي به معيشت، 
اش��تغال و اقتصاد روس��تا از مهم ترين دلايل بروز مش��كلات عديده 
براي روستاهاس��ت.  حبيبي انبوهي يادآورش��د: بايد بپذيريم در پنج 
برنامه گذشته كشور به معيشت و اقتصاد روستا توجه نشد ولي امروز 
برنامه هاي مدون و عزمي جدي براي توجه به اين حلقه مفقوده وجود 
دارد كه اميدواريم با مشاركت خود روستاييان بتوانيم غفلت گذشته را 
جبران كرده و در مسير توسعه روستا گام برداريم.   مديركل دفتر امور 
روستايي اس��تانداري افزود: در گام دوم در حوزه اقتصادي بايد مدلي 
اجرايي ارائه شود تا با مشاركت مردم قابل پياده شدن باشد كه در اين 
راس��تا ضمن مطالعه كارهاي انجام شده در كش��ورهاي موفقي مانند 
چين، هند و بنگلادش در اين حوزه توانستيم الگويي بومي شده طراحي 
كنيم.  وي اظهار داشت: با شناس��ايي ظرفيت هاي سرمايه گذاري در 
روستاهاي استان توانستيم 20 روستا در 19 بخش را شناسايي و براي 
اجراي طرح ها انتخاب كنيم و با كمک اساتيد دانشگاهي، فرهيختگان، 
افراد تأثيرگ��ذار آن را عملياتي كنيم.  حبيبي انبوه��ي اضافه كرد: بر 
اساس اين مدل ظرفيت هاي اقتصادي هر روستا با كمک مردم شناسايي 
شده و هركدام كه قابليت اجرا دارند با سرمايه گذاري و مشاركت افراد 

علاقه مند روستا به اجرا درخواهد آمد.  
مديركل دفتر امور روس��تايي و شوراهاي اس��لامي استانداري قزوين 
گفت: 5 هزار روس��تا در سراسر كش��ور در اجراي اين طرح شناسايي 
ش��ده و دولت به عنوان تس��هيل گر و حمايت كننده و بسترساز براي 
اين كار با همه توان در خدمت روستاييان خواهد بود.  حبيبي انبوهي 
اظهارداشت: الگوي ارائه شده از سوي اس��تان قزوين خوشبختانه در 
وزارت كشور پذيرفته شده و قرار است در ساير روستا هاي كشور اجرا 
شود و بسيار خرسنديم كه مسير درس��تي را ترسيم كرده ايم تا شاهد 

توسعه اقتصادي و معيشتي روستاهاي استان باشيم. 

 آغاز فعاليت مجدد گمرك آزادلوي 
شهرستان گرمي 

 نماينده مردم گرمي در مجلس ازآغاز فعاليت مجدد گمرك آزادلوي 
شهرستان گرمي خبر داد. 

ميرحمايت ميرزاده با اعلام اين خبر گفت: شهرستان گرمي از مناطق 
محروم در كشور به ش��مار مي رود كه در راس��تاي توسعه منطقه بايد 
واحدهاي توليدي و صنعتي با حمايت مس��ئولان در اين شهرس��تان 
راه اندازي شود.   اين نماينده مجلس، ايجاد و راه اندازي طرح هاي اشتغالزا 
و واحدهاي توليدي و صنعتي را راهكار رفع محروميت در شهرس��تان 
گرمي برشمرد و افزود: گمرك آزادلوي گرمي مي تواند يكي از راهكارهاي 
اساسي براي توسعه شهرستان به شمار رود كه متأسفانه از چند مدت 
پيش اين گمرك غيرفعال بود اما با پيگيري هايي كه در اين زمينه انجام 
شده است فعاليت خود را مجدداً آغاز مي كند.  نماينده مردم شهرستان 
گرمي در مجلس شوراي اسلامي با تأكيد بر حمايت دستگاه قضايي براي 
توسعه شهرستان تصريح كرد: افرادي در گذشته در زمينه حذف گمرك 
آزادلو، گردنه لنگان و برخي پروژه ها و طرح ها در شهرس��تان فعاليت 
مي كردند كه انتظار مي رود دستگاه قضايي اين افراد را شناسايي كرده و 
اقدامات جدي و قانوني با آنها انجام دهد.  ميرزاده گفت: با راه اندازي اين 
طرح ها مي توانيم زمينه توسعه و پيشرفت هرچه بيشتر را در شهرستان 
فراهم آوريم چراكه اين پروژه از مطالبات مهم و اصلي مردم منطقه نيز به 

شمار مي رود كه بايد در اين زمينه اقدامات لازم انجام شود. 

هميش�ه با تغيير مديران آنچه دس�تمايه اي براي رس�انه ها مي شود، 
طرح ها و پروژه هايي اس�ت كه توس�ط مديران اجرا ش�ده است. يكي 
از مهم تري�ن پروژه ه�ا و دغدغه ه�اي اي�ن مدي�ران غالب�اً در حوزه 
مديريت ش�هري و طرح هاي حوزه ش�هري و كاهش ترافيك اس�ت. 
ش�هر قزوين ك�ه از ديرباز ش�اهد حضور يكجانش�يني م�ردم بوده و 
سابقه آن به بيش از هزاران سال مي رس�د، در سال هاي اخير جمعيت 

بس�ياري را در خود جاي داده با اين حال هنوز ج�زو كم جمعيت ترين 
استان هاي كشور شمرده مي ش�ود. به طوري كه در بودجه بندي سال 
97 هم اين ش�هر در جايگاه يكي مانده به آخر قرار داش�ت. اين شهر 
با وج�ود جمعيت رو به رش�د هن�وز از امكانات حوزه ش�هري بي بهره 
مانده و طرح ه�ا و پروژه هايي ك�ه غالباً توس�ط مديران جدي�د ارائه 
مي ش�ود در گي�ر و دار موافقت ه�ا و مخالفت ه�ا بلاتكلي�ف مي ماند. 

اقتصاد گردشگري در استان اردبيل به مدت طولاني  تري اجرا مي شود 
و اس�تان اردبيل به عنوان مركز س�فرهاي تابس�تاني ايران در جامعه 
هدف معرفي ش�ده اس�ت. هر س�ال بيش از 8 ميليون نفر مسافر وارد 
استان مي ش�ود. با توجه به اقليم ييلاقي اين استان خيل مسافران در 
فصل تابس�تان به اين منطقه وارد مي ش�ود. تعطيلات، شرايط اقليمي 
و جاذبه هاي طبيعي و تاريخي دست به دس�ت هم داده اند تا اردبيل در 
اقتصاد گردشگري به استاني فعال تبديل شود و سازمان ميراث فرهنگي 

ارتقاي خدمات به مسافران را در رأس برنامه هاي خود قرار دهد تا آنجا 
كه ميزان مسافر در استان اردبيل هر سال 10تا 1۲ درصد رشد مي كند 
و صنعت گردشگري استان با ش�يب ملايمي در حال توس�عه است. با 
اين حال آنچه اخيراً مطرح ش�ده توجه به قابليت هاي اين استان براي 
خروج از گردش�گري تك فصلي و انجام اقداماتي براي جذب گردشگر 
به اين اس�تان در فصل زمس�تان اس�ت. چراكه بنا به گفته مس�ئولان 
مربوطه اين استان قابليت هاي بسياري براي گردشگري زمستاني دارد. 

تأمين مسكن اولويت كميته امداد قزوين 
كميته امداد قزوين بر اساس سياست هاي اعلامي رياست اين نهاد 
تأمين مسكن را يكي از اولويت هاي كاري خويش قرار داده است. 
مديركل كميته امداد استان قزوين با اعلام اين خبر گفت: ارزيابي هاي 
صورت گرفته نشان مي دهد كه مهم ترين نياز مددجويان كميته امداد 
مسكن و اشتغال است چراكه با داش��تن اشتغال، مددجو صاحب درآمد 
شده و نيازي به كمک ديگران ندارد.  مجيد مؤمني افزود: مسكن نياز ديگر 
مددجو است چراكه بخش زيادي از هزينه هاي زندگي افراد براي مسكن 
صرف مي شود از اين رو تأمين مسكن مي تواند به افزايش توان اقتصادي 
خانواده مددجو منجر شود. وي عنوان كرد: برطرف كردن مشكل مسكن 
مددجويان در برنامه كوتاه مدت پيگيري مي شود كه در گام نخست ايتام 
فاقد مسكن را خانه دار مي كنيم.  مؤمني تصريح كرد: كميته امداد بر اساس 
سياست هاي اعلامي رياست اين نهاد، تأمين مسكن را يكي از اولويت هاي 
كاري خويش قرار داده است از اين رو در برنامه كوتاه مدت تلاش مي كنيم 
تا پايان سال 97 يتيم بدون مسكن نداشته باشيم.  وي ادامه داد: در برنامه 
بعدي ساير مددجويان را خانه دار مي كنيم ولي اجراي اين برنامه مستلزم 
همراهي دستگاه هاي ديگر است چراكه براساس توافق صورت گرفته ميان 
مهندس فتاح و استاندار قزوين، استانداري قزوين تعهد كرده زمين لازم 
براي ساخت هزار و 200 مسكن را فراهم كند كه در صورت تأمين زمين 
و فراهم شدن تسهيلات بانكي و همكاري ساير دستگاه ها، كميته امداد 
موفق به اجراي برنامه خود در تأمين مسكن خواهد شد.  مديركل كميته 
امداد استان قزوين گفت: كميته امداد در كنار موضوع مسكن با جديت 
موضوع اشتغال نيازمندان را پيگيري مي كند تا مددجويان بتوانند زندگي 

شرافتمندانه و توأم با عزت داشته باشند. 
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